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Råd för funktionshinderfrågor 

vid stadsbyggnadsnämnden och 

exploateringsnämnden 

PROTOKOLL 10/2013 

 Dnr SbN 2013-01281 

Dnr E2013-005-00036 

  

   
 

 Tid Måndagen den 2 december 2013  

kl 13.30 – 16.20 
   

 Plats Gamla Biblioteket, Tekniska Nämndhuset 
   

 Justerat  

  

 

Ingrid Dalén Jan Lamby 

  

Närvarande  

 Ledamöter: 

 Ingrid Dalén (HSO/FUB), ordföranden  

Jan Lamby (HSO/HRF), vice ordföranden   

Anna Hansson (HSO/R)  

Göran Gustafson(SRF)  

Bengt Håkansson (HSO/Elöverkänsligas förening i 

Stockholms län)  

Lasse Persson (HSO/Neuroförbundet)  

 
Tjänstemän: 

 Rådets sekreterare Lena Mittal samt Ulrika Honauer, Per-

Olof Svensson och Ann-Marie Stenman från 

stadsbyggnadskontoret. 

 
 
 

 § 1 
Val av justerare  
 

Beslut 
Rådet utser Jan Lamby att tillsammans med ordföranden 

Ingrid Dalén justera dagens protokoll.  

 
 

 § 2 
Dagordningen fastställs 
Efter tillägg under punkterna inkomna remisser, 

genomgång av utsända checklistor och rapporter 

godkänner rådet dagordningen. 

 
 

 § 3 
Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll nr 9/2013 och lägger det till 

handlingarna. 
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 § 4 
Inkomna skrivelser och protokoll 
Inkomna protokoll anmäls och läggs till handlingarna: 

 

a) Protokoll nr 7/2013 från råd för 

funktionshinderfrågor vid trafik- och 

renhållningsnämnden och Stockholms Stads 

Parkerings AB den 16 september 2013. 

 

b) Protokoll nr 8/2013 från råd för 

funktionshinderfrågor vid fastighetsnämnden och 

miljö- och hälsoskyddsnämnden den 14 oktober 

2013. 

 

c) Protokoll nr 9/2013 från råd för 

funktionshinderfrågor vid fastighetsnämnden och 

miljö- och hälsoskyddsnämnden den 13 november 

2013. 

 

d) Protokoll nr 7/2013 från kommunstyrelsens 

funktionshinderråd den 21 oktober 2013. 
 

 

 § 5 
Inkomna remisser 
 

a) Detaljplan för ny gång- och cykelbro i Kungens 

kurva, remiss från Huddinge kommun 

Föredragning: Ulrika Honauer, 

stadsbyggnadskontoret  

 

Ulrika Honauer informerar om detaljplanen som 

innebär vissa höjdskillnader. Omsorg kommer att 

läggas vid att klara höjdskillnaderna. En dialog förs 

med trafikkontoret gällande anslutningen till 

Skärholmen. 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet tackar för informationen samt framför att 

anslutningsvägarnas lutningar syns vara anpassade 

enligt riktlinjerna och att rådet förutsätter att det 

planeras för vilplan. 
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b) Remiss om inbjudan och remiss till remissmöte 

kring förutsättningarna att utöka den tillåtna 

storleken för s.k. friggebodar 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet avstyrker förslaget då ytan inbjuder till att 

använda boden som en självständig bostad men är 

för liten för att klara bostadsutformningskraven 

gällande tillgänglighet i Boverkets byggregler. 
 

 

 § 6 
Bevakning av hur tillgängligheten beaktas vid 
större bygglovsprocesser – Tele2 Arena 
Föredragande: Per-Olof Svensson, stadsbyggnadskontoret 
 

Per-Olof Svensson informerar om att vid bygglov beaktas 

tillgängligheten till och från byggnaden och vid 

bygganmälan beaktas byggnadstekniska saker inomhus, 

till exempel dörröppnare. Byggherren ansvarar för den 

inre tillgängligheten. 

 

Per-Olof Svensson föreslår att rådet ska göra ett 

studiebesök i Tele2 Arena. 

 

Rådet tackar för informationen och återkommer till Per-

Olof Svensson med förslag på tider för studiebesök. 

 

 

 § 7 
Diskussion om storleken på hygienutrymmen 
Föredragande: Ann-Marie Stenman, 

stadsbyggnadskontoret 

 

Ann-Marie Stenman informerar om att det inte händer så 

ofta att bostadsanpassningsbidrag söks för att öka ytan på 

badrummet. Mest vanligt är att bidrag söks för att bredda 

dörr, möblera om eller ta bort badkar. 

 

Boverkets byggregler, BBR, godtar 170 cm x 190 cm som 

standardstorlek för badrum. 
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Rådet tackar för informationen. 

 

 § 8 
Genomgång av utsända checklistor 
 

a) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Branddörren 2 i stadsdelen Högdalen, Dp 2011-

02068 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet framför att det är otillfredsställande att 

teaterbyggnaden inte kan nås av rullstolsburna på 

samma sätt som andra. Vid ombyggnationen bör 

tillfälle tas att rätta till detta.  

 

Det är inte tillfredsställande att trappor inte 

kompletteras med ramper. Som det nu är blir det 

långa omvägar för dem som inte kan använda 

trappor. 

 

b) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Isbrytaren 50 i stadsdelen Kungsholmen, SDp 

2013-07325 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet har inga synpunkter. 

 

c) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Svea Artilleri i stadsdelen Ladugårdsgärdet, SDp 

2010-18714 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet har inga synpunkter. 

 

d) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

fastigheten Skaftå 1 i stadsdelen Kista, SDp 2013-

07897 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet har inga synpunkter.  
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e) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Isafjord 1 i stadsdelen Kista, SDp 2012-02960-54 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet förutsätter att de nya konferenslokalerna 

utrustas med hörselteknisk utrustning (sektionerat). 

 

f) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Södersjukhuset 10 i stadsdelen Södermalm, SDp 

2013-05653 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet har inga synpunkter. 

 

g) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Lillfingret 1 i stadsdelen Eneby, SDp 2013-13093 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet har inga synpunkter. 

 

h) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

del av kvarteret Julpsalmen med mera i stadsdelen 

Liseberg och Östberga, S-Dp 2012-13025 

 

Rådets synpunkter: 

Sopor 

Rådet ser helst att sophanteringen i 

flerbostadshusen löses genom att sopnedkast finns i 

varje trapphus (via sopsug). Om detta inte är 

möjligt bör sophanteringen utformas på ett sådant 

sätt att både hushållssopor och skrymmande avfall 

(grovsopor) kan lämnas i utrymmen som nås via 

inomhusförbindelse utan nivåhinder och hinder i 

form av tunga dörrar.  

 

I båda fallen ska det vara användbart för personer 

med nedsatt rörelse- och orienteringsförmåga eller 

andra funktionsnedsättningar.   

 

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av 
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hushållssopor utomhus anser rådet att avståndet 

från entré till sopnedkastet inte bör överstiga 10 

meter. 

 

Källsorteringsbehållare ska vara belägna högst 30 

meter från entré och placerade på så sätt att boende 

naturligt passerar platsen. Hela anläggningen ska 

vara fullt tillgänglig för alla, enhetliga symboler 

och punktskrift ska finnas på samtliga kärl. Kärlen 

ska ha samma placering efter varje tömning för att 

underlätta användbarheten för personer med nedsatt 

orienteringsförmåga. Rådet påpekar att placeringen 

av kärlen inte får minska antalet parkeringsplatser 

som ligger 10 meter från entréer. 

 

i) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Tobaksmonopolet 2, 6 och 7 i stadsdelen 

Södermalm, SDp 2013-01617 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet har inga synpunkter. 

 

 

 § 9 
Bordlagt ärende: Checklistan 
En ny version av checklistan diskuteras. 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet godkänner den nya versionen av checklistan. 

Checklistan överlämnas till planavdelningen för 

ställningstagande. 

 
 

 § 10 
Bordlagt ärende: Hörselteknik i samlingslokaler 
Rådet diskuterar hörselteknik i samlingslokaler. Det finns 

några olika lösningar, bland annat hörslinga, IR-system 

med hörlurar och FM-system. 

 

 

 

 



 

 Råd för funktionshinderfrågor 2013-12-02 
 

 Sida 7 (9) 

 

  

 

 

 
 

 
www.stockholm.se  

Rådets synpunkter: 

Jan Lamby får i uppdrag att kontakta Hörselskadades 

förening, HRF, för att få ytterligare information och 

återrapporterar vid rådets nästa sammanträde. 

 

 

 § 11 
Bevakningslistan (se sidan 8-9 i protokollet) 
 
 

 § 12 
Rapporter 
 

Ingrid Dalén informerar om några ärenden inför 

exploateringsnämndens nästa sammanträde. 

Verksamhetsplanen för 2014 har en bra skrivning om 

funktionsnedsättning och tillgänglighet. Rådets förslag till 

aktiviteter enligt delaktighetsprogrammet har beaktats. 

 

Rådet har ännu inte fått ta del stadsbyggnadskontorets 

slutliga verksamhetsplan för 2014. Information kommer 

att fås vid rådets nästa sammanträde. Rådet konstaterar att 

nämnden då redan har tagit beslut om planen, varför 

rådets synpunkter inte kan beaktas. 

 
 

 § 13 
Övriga frågor 
Ingrid Dalén framför ett tack till förvaltningen för de goda 

smörgåsarna vid dagens sammanträde som är det sista för 

året. 

 

Ingrid Dalén önskar rådet god jul och gott nytt år. Rådet 

önskar Ingrid Dalén detsamma. 
 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Lena Mittal 
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B E V A K N I N G S L I S T A  

 

 Ärenden som ska tas i 

rådet 

Ansvarig Ska vara 

klart 

 

1. Ljudmiljöer i publika 

lokaler.    

 

Hörselteknik i 

samlingslokaler. 

  Vice ord-

föranden 

återkom-

mer under 

våren 

2014 

 

2. Rådets presidium träffar 

stadsbyggnadsdirektör 

Susanne Lindh (inför VP på 

hösten och inför treåringen 

på våren) 

 

 Våren 

2014 

3. Revidering av checklistan Jan Lamby Hösten 

2013 

 

4. Utbildning för 

bygglovhandläggare om 

ledstråk 

 

Rådet 

(Göran 

Gustafson 

hämtar 

information 

från Stefan 

Mattson) 

 

 

5. Samla kunskap om 

elektromagnetiska fält 

 

  

6. Information om bostadslots 

från exploateringskontoret 

och stadsbyggnadskontoret 

 

Sekretaria-

tet 

Våren 

2014 

7. Detaljplan för Södermalm 

3:21 m.m. i stadsdelen 

Södermalm, Dp 2009-15437: 

Rådet anser att den planerade 

hissen från gångvägen ska gå 

Lasse 

Persson 
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ända ner till 

tunnelbaneperrongen. Lasse 

Persson får i uppdrag att 

aktualisera frågan i 

Trafiknämndens 

samverkansråd 

 

8. Rådet besöker Tele2 Arena 

tillsammans med 

byggavdelningen. 

 

 Januari 

2014 

9. Rådet önskar göra fler 

studiebesök i framtiden, till 

exempel besöka Nordvästra 

Kungsholmen och 

parkeringsgaraget under 

Högalidsparken. 

 

 Våren 

2014 

 
 


